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Havelské posvícení baráčníků Otvice u Chomutova 
Zdravíme Vás tetičky a sousedé.  

Již několik let 
jezdíme za Vá-
mi na Budějo-
vicko a obdivu-
jeme, jak držíte 
baráčnické tra-
dice a zvyky, u 
nás bojujeme o 
přežití. Pomohli 
nám baráčníci 
z Týna nad Vl-
tavou i Boršova, 
kde jsme byli již 
2 x na dožín-

kách a vždy je nám s Vámi dobře. My jezdíme již přes 50 let na zájezdy 
po zemích českých, více než 50x jsme organizovali ples a letos obnovili 
tradici oslav „májů“ a oslavili 60. výročí založení obce. Mezi nejoblíbe-
nější naše akce patří Havelské posvícení spojené s vepřovými hody, ze 
kterých zasíláme malou foto dokumentaci. Mějte se hezky, Hodně 

Zpravodaj ŽUP a OBCÍ baráčníků Jihočeského 

kraje 

Č í s l o :  

 1 1 / 2 0 1 3  

Vychází 2.12.2015 

Počestné právo, vážení sousedé, milé tetičky …. (přečtěte si nové zprávičky) 

č. 12/2015 

 



 2 

zdraví a veselou mysl přejí přeci, baráčníci všeci (hlavně ti z Otvic u 
Chomutova.) Budeme rádi, když se vejdeme do Vašeho Jihočeského 
Baráčníka.  

********************* 

OB Písek 

 Po dobrém sobotním obědě baráčníci z X. župy se sjíždějí do re-
staurace "Šumava", kde se koná valné volební sedění baráčníků v Pís-
ku.  Vítání tetičkami, jak je u baráčníků zvykem, přijetí rychtářem a te-
tičkami z místního spolku přívětivé. Pár drobných úprav a domluv pře 
začátkem, které dolaďuje rychtář soused Mikšíček. Dráb zapaluje svíčky 
a vyzývá ke klidu a pořádku. Rychtář OB soused Mikšíček poklepem 

práva zahajuje valné 
volební sedění, kdy 
vítá všechny dele-
gace baráčníků a zá-
stupce X. župy sou-
seda rychtáře Jůzka 
z OB Radomyšl, ja-
kož i místostarostu 
města Písek p. Kno-
ta. Zprávy jednotli-
vých tetiček byly 
krásně připravené, 

zvláště tetičky Kašíkové, která zhodnotila činnost celé OB za uplynulé 
období. Zpráva vzdělavatelky tet. Sadílkové z historie Písku nemělo 
chybu a bylo velmi zajímavé.  Po vyčerpání zpráv předal rychtářské 
právo soused rychtář Mikšíček zástupci X. župy sousedu rychtáři Jůzko-
vi. Ten podle regulí předloženou kandidátku nechal odhlasovat, poskytl 
možnost hlasovat aklamací a kandidátku jako celek. Hlasování proběh-
lo za přítomnosti 17 členů OB a tak bylo platné. Pak rychtář provedl u 
jednotlivých činovníků předepsaný slib a vrátil rychtářské právo nově 
zvolenému rychtáři sousedu Mikšíčkovi. Ten poděkoval za důvěru a 
dal slovo všem přítomným delegací k podání zdravice. Tuto podaly mís
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tostarosta p. Knot, za OB Soběslav rychtář soused Kastner, za Týn n.Vlt. 
soused Hána, za Březnici tetička Mrázková, za Prachatice tetička Davi-
dová, za Radomyšl tetička Jůzková, za Pištín tetička Kadlecová, za Ma-
lenice n.V. tetička rychtářka Jindřichová a za Vodňany tetička Nebohá a 
tetička Čechová. Obě měly zdravice veršované. Zhodnocení valného 
volebního sedění, patřilo tetičce panímamince Mikšíčkové, jakož i zá-
stupci X. župy sousedu rychtáři Jůzkovi. Po vyčerpání programu jsme si 
zazpívali "Baráčník být" a rychtář Mikšíček  valné volební sedění ukon-
čil. Následovalo občerstvení a všichni  jsme si velmi dobře pochutnali 
na "vepřo, knedlo, zelo". Po popovídání s tetičkami a sousedy delegace 
odjížděli zpět domů.                                 (ŽR Jaroslav Šikl) 

OB Soběslav 
Baráčníci ze Soběslavi měli valné volební zasedání  
 Dne 14.11.2015 několik tetiček brzo ráno šlo pomoct do KDMS 
připravit vše potřebné na valné zasedání. Byly připraveny a upraveny 
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stoly, nechyběla květinová výzdoba. Tetičky a sousedi se začali scházet 
kolem 9.hod.do KDMS. Do služby se nahlásili ponocný soused Štefan 
Trojím poklepem zahájil soused rychtář Kastner VVZ, přivítal srdečně 
přítomné s přáním dobrého dopoledne Rychtář vzpoměl na zemřelé 
baráčníky v obci Soběslav a všech baráčníků. 
 Na úvod rychtář soused Kastner informoval, že toto valné vo-
lební zasedání bude probíhat v souladu s novými regulemi. Následova-
lo schválení mandátové komise a návrhové komise na usnesení. Tetič-
ka Pešková nám sdělila, že jsme schopni se usnášet v počtu 28 členů. 
Celkem bylo 55 tetiček, sousedů a hostů. Potom rychtář soused Kast-
ner přivítal všechny přítomné: Na našem výročním valném volebním 
zasedání přivítal: místorychtáře VI. župy souseda Šprincla Josefa, zá-
stupce kraje pana Mgr. Jaromíra Nováka, starostu města Soběslav pana 
Ing. Jindřicha  Bláhu, za Sokoli paní  Hovorkovou, za invalidy předsed-
kyni tetičku Plockovou, zástupce IX. župy župního rychtáře souseda Hr-
dličku, OB Č. Krumlov tetičku místorychtářku Thonovou, OB Písek  
rychtáře souseda Mikšíčka, OB J.Hradec: tetičku Dáňu Šprincovou, OB 
K.Řečice tetičku syndičku Loskotovou, OB Veselí n/L. souseda místo-
rychtáře Pazderu, OB Lomnice n/L.  souseda rychtáře Titla, OB Třeboň 
tetičku rychtářku Filípkovou. 

 Tetička syn-
dička Kastnerová 
nám přečetla pro-

gram, který byl 
schválen. Soused 

rychtář podotknul, 
že se budeme řídit 
tímto programem. 
Tetička vzdělava-

telka Musilová mě-
la připravenou 

zprávu z kroniky za 
poslední období. 

Rychtář soused Kastner přivítal dětský soubor „Ráček“ a požádal ho, 
aby nám předvedl jejich pásmo. Vystoupení se dětem moc povedlo, te-
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tičky a sousedi jim dlouho tleskali. Rychtář poděkoval za velmi pěkné 
vystoupení a tetička Ryšavá jim předala něco málo sladkostí. Následo-

valy krátké, ale výstižné zprávy činovníků - syndičky,berní, 
ky, šafářky, slídilů účtů, kteří požádali o výprostné. Rychtář soused 
tner výprostné se udělil. Potom následovala zpráva a zhodnocení 

tářem obce. O slovo požádal starosta města pan Ing. Jindřich Bláha, ve 
svém krátkém projevu vyzvedl práci baráčníků a spolupráci s dalšími 

spolky Následovalo předání rychtářského práva zástupci VI. župy  mís-
torychtáři sousedu Šprinclovi, aby provedl v OB Soběslav volby.  Do 

čela byl zvolen staronový rychtář soused Kastner Václav. 
Jako první host vystoupil pan Mgr. Jaromír Novák krajský radní Kraj-
ského úřadu z  Č. Budějovic. Poděkoval za pozvání, ve svém příspěvku 
hovořil o tradicích, s prací baráčníků v Soběslavi je velmi spokojen. Po-
tom slovo měla paní Hovorková za TJ Sokol. Poděkovala za pozvání a je 
velmi spokojená se spoluprácí baráčníků a sokolů. Vzájemně si pomá-
hají, organizují společné akce. Nejbližší je výstava ručních prací 
v městské knihovně. Dále ocenila účast baráčníků na oslavě znovu ob-
novení činnosti sokola, pietním aktu k 28. říjnu a další. 
 Poté podali všichni hosté zdravice a také již popřáli k vánocům. 
Zástupce VI. župy soused župní místorychtář Šprincl vysoko hodnotil VVZ, 
že zatím vše bylo bez chyby, že vlastně SOB Soběslav byla první vlaštov-
kou, která se velmi dobře zhostila úkolu a připravila zasedání podle no-
vých regulí. Před zakončením VVZ jsme si zazpívali baráčnickou hymnu 
“Baráčník být“. Potom trojím poklepem ukončil rychtář VVZ, popřál šťast-
nou cestu domů.  (Napsala syndička a kronikářka tetička Kastnerová) 



OB Malenice nad Volyňkou - volební sedění 
 Chmurné odpoledne a hrozivé mraky na obloze, to je počasí, 

které doprovází baráčníky do malebné vesničky Malenice nad Volyň-

kou, kde se setkáme s místními baráčníky, kteří pořádají valné volební 

sedění.  Přivítání tetičkami, jakoţ dalšími přijíţdějícími baráčníky z X. 

ţupy, to byl začátek. Po nezbytných posledních příprav se ujala zaháje-

ní tetička rychtářka Jindřichová. Jelikoţ v její hodině se stala nepříjem-

ná událost, rychtář X. ţupy dal souhlas k dalšímu vedení sedění syndič-

ce tetičce Wintr. Ta se ujala řízením a podle regulí postupně vyzvala te-

tičky k podání zpráv. Vyčerpáním zpráv od tetiček a sousedů tetička 
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rychtářka Jindřichová předala rychtářské právo rychtáři X. ţupy souse-

du Šiklovi, který provedl nové volby do OB Malenice n.V. Volbou byla 

zvolena opět tetička Jindřichová, která s ostatními konšely sloţila do 

rukou rychtáře X. ţupy předepsaný slib. Zdravice byly podány všemi 

přítomnými. Samozřejmě se i tetička Čechová přihlásila o slovo a podal 

krásnou veršovanou další zdravici. Zhodnocením volebního sedění, kte-

ré udělal pantatínek, rychtář X. ţupy a i starosta Malenic n.V. se sedění 

tetičkou novou rychtářkou předepsaným způsobem zakončilo.  Podáním 

občerstvením, popovídání mezi baráčníky a postupný odjezd baráčníků 

do svých domovů se skončilo toto hezké a přívětivé setkání baráčníků v 

této malebné vesničce s příjemnými baráčníky.              (ŢR Jaroslav Šikl) 

 



Valné volební zasedání jsou v plném proudu. 

 Jako první 
ze VI. župy se 
uskutečnilo VVZ  
SOB „Vitoraz“ 
v Soběslavi v so-
botu 14.listopadu 
2015. Soběslav-
ských baráčníků 
bylo 28, ostatních 
baráčníků včetně 
hostů 27. Svou 
návštěvou poctil 
zase dání krajský 
radní mgr. Novák, 
starosta města 
ing. Bláha, nechy-
běla zástupkyně 
Sokola paní Ho-

vorková a Svaz invalidů zastupovala paní Plocková. Z IX. župy přijel sou-
sed Hrdlička s doprovodem, své zástupce měly OB z Č.Krumlova, Tře-
boně , Lomnice nad Luž. a pochopitelně obce VI.župy. Dle schváleného 
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programu byly předneseny všechny zprávy.  Obšírnou zprávu měla 
syndička tetička Kastnerová. Vyjmenovat bohatou činnost v obci, ná-
vštěvy v ostatních obcích a župách dalo pěkně dlouhý seznam. Tak bo-
hatou činnost lze jen závidět. Tetička pozvala přítomné na vernisáž vý-
stavy 24. listopadu v 16.30 do Městské knihovny. Bude zde výstava 

ručních prací soběslav-
ských tetiček a prací, kte-
ré zapůjčily členky Soko-
la. Další pozvání platí na 
21. května 2016, kdy se 
budou konat oslavy 85. 
let vzniku VI. župy.  Se-

zení nám svým milým vy-
stoupením zpestřil sou-
bor „Ráček“. Kulturní vy-
stoupení dětí vždy za-
ujme a potěší. Rychtář ve 
svém vystoupení podě-
koval za dobrou spolu-

práci Městskému úřadu Soběslav za podporu všech akcí, které pořáda-
jí. Vyzdvihl bohatou zprávu syndičky, poděkoval za práci konšelstvu a 
popřál hezké vánoce. Starosta města všem poděkoval za činnost, vy-
zdvihl dobrou spolupráci s ostatními spolky ve městě. Krajský radní 
mgr. Novák vyřídil pozdrav od hejtmana kraje, vyzdvihl potřebu udržo-
vat národní tradice. Zástupce župy soused Šprincl prohlásil: „ Dnešní 
zasedání bylo pilotní, bylo to vlastně vyučování pro ostatní baráčníky 
podle nových regulí, když Metodický pokyn bude teprve schvalován“. 
Zamyslel se i nad usnášeníschopnosti při sezeních dle nových regulí. 
Vidí v tom velký problém. Jednání pochválil, vše bylo zodpovědně při-
praveno. Pantatínek soused Líkař rovněž pochválil zprávy a poděkoval 
za práci. Zdravice všech hostů byly upřímné, všichni zvali na jejich za-
sedání a na akce pořádané v obcích a župách. Sál byl pečlivě připraven, 
tetička Kastnerová se jako vždy postarala o výzdobu- krásné svícny. Te-
tičky se snažily, stoly byly plné rozličných dobrot. Bylo to hezky stráve-
né dopoledne.     (Dopisovatelka VI. župy Dáňa Šprinclová) 



 8 

Valné volební zasedání Obce baráčníků Kunifer 
v Jindřichově Hradci. 

 Na Valném volebním zasedání 21.listopadu 2015 se nás sešlo 
39, z toho místních baráčníků bylo 21. Rychtář soused Šprincl přivítal 
přítomné ve třetím nejkrásnějším městě České republiky. 
 Všechny zaujalo a potěšilo vystoupení pětičlenné „Blatky“ 
z Obce baráčníků Veselí n/Luž. Vedoucí souboru tetička Petříková nás 
provedla povídáním a písněmi od Zlukova, přes Horusice, Holašovice, 
vzpomněla i moravské slovácko (jízda králů, svatby, které se pořádají 
ve Vlčnově). Všechny ale dostala závěrečnou skladbou a to je Jindři-
chohradecká polka. Kvůli nám se jí naučili a zařadili do repertoáru. 

 Proběhly všechny zprávy, obšírnou a vyčerpávající zprávu o čin-
nosti přednesla tradičně švandymistrová tetička Šprinclová. 
 Hlavním bodem programu byla volba konšelstva na další dvou-
leté období. Nově se ujme funkce syndička, paňmaminka, kronikářka, 
gratulantka a ponocný. Poměrně dost velké zemětřesení. Všechny bo-
dy programu byly splněny a došlo na zdravice hostů a hodnocení. 
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 Místostarosta města ing. Bohumil Komínek pozval všechny na 
akce pořádané v období adventu, na oslavy Dne města 4. a 5.června 
2016 a na další akce, které se budou konat v průběhu příštího roku. 

Čestný člen ing. Karel Matoušek mezi nás chodí pravidelně, na setkání 
se vždy těší. Hovořil o tom, že dnešní mládež něco takového, jako je 
láska k vlasti, vůbec nezná. Zamýšlel se nad tím, zda by pomohlo na-
vštívit školy s přednáškou o smyslu a činnosti baráčníků. 
 Náš pantatínek soused Zimmermann si rovněž postěžoval na 
nedostatek mladých v našich řadách, práci konšelstva i členů pochválil. 
Župní rychtář soused Kastner na předešlé navázal s tím, že jiné státy, 
jmenovitě Slovensko, Rakousko a Německo si tradic daleko víc váží. 
Poděkoval všem za práci a popřál nově zvolenému konšelstvu hodně 
úspěchů. Pozval na oslavy 85.let trvání VI.župy v Soběslavi na 
21.května 2016. Následoval oběd a přesun některých baráčníků do 
Třeboně, kam jsme byli srdečně zváni. (Dáňa Šprinclová, dopisovatelka VI.župy ) 



Valné volební sedění u baráčníků v Třeboni 
 Po VVZ v Jindřichově Hradci jsme se přesunuli do Třeboně na je-
jich volební zasedání. VI.župu zastupovala Obec baráčníků Soběslav 
v počtu 4 a Obec baráčníků J. Hradec v počtu 5 členů. My z Jindřichova 
Hradce jsme využili pozvání tetičky rychtářky a poprvé jsme zavítali na 
jejich krásnou rychtu. Kdysi dávno jsme sice byli na oslavách 
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v Třeboni, tančili zde i besedu ale potom jsme se nějak odcizili. Bude-
me se snažit to napravit. 
 Třeboňští baráčníci jsou veselí, družní, pohostinní, moc se nám 
u nich líbilo. Tetička rychtářka Filípková drží obec pevně v rukou. Jed-
notlivé body programu byly vyčerpány a poté staronová rychtářka slo-
žila slib, neopomněla připomenout: „Slibuji, že to lepší nebude.“ Bude i 
nadále vládnout tvrdou rukou. Je to asi dobře. Ze zprávy o činnosti 
jsme se dozvěděli o jejich bohaté činnosti. Co jim lze závidět? Veselost, 
soudržnost, společné posezení na rychtě i mimo sousedská sezení. 
Však také rychtář Obce baráčníků J. Hradec soused Šprincl ve své zdra-
vici řekl: „Jejich tempo je vražedné, celé zasedání mělo švih, vše řešeno 
jednoduše, věcně, rychle.“ Po dobrém guláši připraveném kuchařkami 
jsme ještě dlouho poseděli při harmonice a kytaře. Všichni si společně 
zazpívali a mezi sebou se dobře pobavili.                         
     (Dáňa Šprinclová, dopisovatelka VI.ţupy) 
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OB Týn nad Vltavou 

To to zase uteklo jako voda, 

     ani jsme se nenadáli a budeme se loučit s rokem 2015. Jsme sice za-
se o rok starší, ale také o rok zkušenější. Opět jsme během roku nasbí-
rali další zkušenosti a získali také další inspiraci pro naši práci.  
     Počátkem listopadu jsme navštívili valné zasedání v Pištíně /to bylo 
ještě poslední den v říjnu/ a v sobotu 7.listopadu byli naši mladí členo 
vé s tetičkami delegováni na valné zasedání do Písku. Při zpáteční cestě 
navštívili Putim a pozdravili Švejkovu sochu. 11. listopadu uctívají míst-
ní veteráni /Spolek bývalých vojáků/ Den veteránů. Jdou večer městem 
k pomníku občanů, kteří položili své životy ve světových válkách a zde 
po krátkém vzpomínkovém projevu rozsvítí svíčky u pomníku a při čes-
ké státní hymně vystřelí 3 salvy. Této pietní vzpomínky se letos zúčast-
nila i naše delegace. 
     V sobotu 14. listopadu jsme se sešli na Martinském posvícení, které 
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se konalo na rychtě. Navštívili nás sousedé a tetičky z Písku a z Pištína. 
Jejich návštěva nás mile potěšila, protože celková návštěva byla letos o 
něco slabší než loni, ale nic to neubralo na dobré zábavě. Díky vltavo-
týnským sponzorům jsme mohli uspořádat i tombolu. 
     V letošním roce slaví místní sokolovna 90.výročí svého vzniku a při 
této příležitosti byly v Týně nad Vltavou pořádány různé akce. Vyvrcho-
lením oslav byl „Retro ples“ v sobotu 21. listopadu. Na tento ples byl 
pozván i náš taneční kroužek Česká beseda. Děti tak měly příležitost 
představit se poprvé s českou besedou na takto velké a hojně navští-
vené akci v Týně nad Vltavou. Česká beseda ples zahajovala a děti skli-
dily za své vystoupení veliký potlesk. 

     Ve dnech 23. - až 
25. listopadu jsme 
opět uspořádali 
předvánoční výsta-
vu na rychtě, ten-
tokráte na téma 
„Vánoční pečení 
našich babiček“. Z 
Českých Budějovic 
k nám přijela paní 
Ivanka Wolková, 
která po celé 3 dny 
předváděla figurál-

ní pečivo. Paní Wolková je členkou Národopisného sdružení při Jiho-
českém muzeu. Další účinkující byly ženy z našeho města a okolí. Před-
váděly spřádání vlny na kolovrátku, pletly ponožky, předváděly ukázky 
pletení vánočních dekorací z papírového proutí a šití hraček z textilu. 
Své výrobky nabízely i k prodeji a tak si množí návštěvníci výstavy 
/většinou školáci/ odnášeli pěkné dárky pro své rodinné příslušníky. 
Výstava se opět setkala s příznivým ohlasem. Výstava se konala v rámci 
Vltavotýnského oranžového roku, který podporuje a financuje JETE ze 
skupiny ČEZ – generální partner Vltavotýnského oranžového roku. 
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     V neděli 29. listopadu podpoříme svou účastí zvonkový průvod, kte-
rý zahájí v našem městě advent. Na náměstí bude rozsvícen vánoční 
strom. 
     Prosinec už pro nás bude trochu klidnější. V sobotu 5. prosince ještě 
vystoupí menší děti z tanečního kroužku České besedy s lidovými ta-
nečky a básničkami na Mikulášské nadílce, kterou pro seniory pořádá 
místní AVZO /bývalý Automotoklub Svazarmu/ a 10. prosince budou 

naše tetičky účinkovat v městské knihovně na předvánočním setkání 
občanů. Toto setkání se ponese v duchu vzpomínek našich klasiků. Te-
tičky budou číst úryvky z jejich knih o tom, jak spisovatelé prožívali svo-
je dětské Vánoce. A koho si tetičky vybraly Bratry Mrštíkovy, Jindřicha 
Šimona Baara, Josefa Ladu a vybraly si i vzpomínku obyvatelky z dnes 
již neexistující vesnice Podolsko /zmizela pod Orlickou přehradou v ro-
ce 1960 – 61/. Tato paní i po letech ráda vzpomíná na Vánoce, jaké za-
žívala ve vesničce na břehu Vltavy. 
     Milé tetičky, milí sousedé, z Týna nad Vltavou vám všem přejeme 
příjemné prožití vánočních dnů a hodně zdraví a elánu do dalšího 
roku 2016. Děkujeme za inspiraci, kterou od vás všech dostáváme a tě-
šíme s vámi všemi na další spolupráci! 
        (Jaroslava Svobodová, OB Týn nad Vltavou) 
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VERNISÁŽ 
 Vernisáž výstavy pod názvem“ Šikovné ruce našich teti-
ček,sokolek,dobrovolnic 24.11.2015  v městské knihovně Soběslav 
Tetičky a sousedi z obce baráčníků se sešli již v 15.00hod., aby vše při-
pravili na vernisáž. Tetičky připravovaly pohoštění. Pak jedna tetička 
byla u prezence. Tetička panímaminka Nejedlá a tetička Štráfeldová 

podávaly poctu chlebem 
a solí. Bylo pěkné vidět 
tetičky a sousedy ve své-
rázu. V16.30 hodin byly 
zapáleny svíčky u rych-
tářského stolu. Poté tro-
jím poklepem rych-
tářským právem zahájil 
soused rychtář Kastner 
oficiální část výstavy 
pod názvem “šikovné  
ruce našich teti-

ček,sokolek,dobrovolnic  v Soběslavi. Přivítal přítomné, starostu města 
Soběslav pana Ing. Jindřicha Bláhu a jeho manželku paní Mgr. Bláho-
vou, dále pana místostarostu Mgr. Drachovského, baráčníky z  Jindři-
chova Hradce a Lomnice n/L., kteří nás přijeli podpořit.  Dále rychtář 
soused Kastner přivítal sokolky z TJ Sokol v čele s paní Hovorkovou.  
Rychtář nezapomněl ani na dobrovolnice, které se v knihovně každé 
úterý setkávají a pracují pro Rolničku, I My. Protože i od nás chodí ně-
kolik tetiček do dobrovolnic, za co jim moc poděkoval, protože konají 
záslužnou práci. Ještě přivítal dětský folklorní soubor „Ráček“ a pana 
Jináčka, který nám zahrál k dobré náladě na harmoniku. Dále rychtář 
soused Kastner přivítal všechny tetičky, sousedy a hosty a také přízniv-
ce baráčníků. Celkem se zúčastnilo 92 dospělých a 9 dětí.  Pan starosta 
Ing. Jindřich Bláha vysoce zhodnotil spolupráci se sokolkami a dalšími 
spolky. Veřejně poděkoval tetičce Břízové za věnování betlému městu 
Soběslav. Tento velký betlém, který zhotovil její manžel, je možno vidět 
v městské knihovně Rychtář soused Kastner předal slovo dětskému 
souboru „Ráček“, který nám předvedl své krásné pásmo.  Rychtář sou-
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sed Kastner poděkoval za předvedení pásma- tetička Ryšavá předala 
dětem dárky, něco sladkostí. Dále rychtář poděkoval hlavně poděkoval  
našim tetičkám sokolkám,dobrovolnicím,že nám zapůjčily krásné ruční 

práce, dále poděkoval za přípravu výstavy-jmenovitě tetičce Bubelové, 
která vlastně vše aranžovala,dále  tetičce syndičce Kastnerové, která 
vlastně měla tento nápad a samozřejmě dalším tetičkám, které pomá-
haly, vedoucí knihovny paní Fremlové  za velmi profesionální přístup 
k naší  výstavě. Na výstavě je vidět práce z papíru, vyšívání šupinami, ši-
té hračky, polštářky,pánský kroj  sokolský,ženský kroj blatský, který je 
asi 70 let starý, různé výšivky, vyšívané obrazy, šité panenky, háčkova-
né ozdoby atd. 
Po té rychtář vyzval přítomné k prohlídce výstavy a ochutnání připra-
veného staročeského pohoštění. Pro dobrou náladu hrál na harmoniku 
pan Jináček.    (Napsala tetička syndička Kastnerová za OB Soběslav) 

 

******************************* 
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Blahopřání k narozeninám … 
 Sousedé a tetičky z X. župy blahopřejí tetičce Zdeňce Plátenko-
vé z OB Písek k narozeninám (18.12.). Milá tetičko, přejeme ti mnoho 
dobrého zdravíčka, spokojenosti a mnoho dobrých lidí kolem sebe. Dě-
kujeme ti za tvoji baráčnickou práci a věříme, že i nadále nám v baráč-
nictvu budeš všemožně pomáhat.  
 Také blahopřejeme k narozeninám (19.12.) tetičce Vlastimile 
Šůsové z OB Radomyšl. Milá tetičko, přijmi naše blahopřání a přejeme 
ti mnoho zdravíčka, krásných dalších dnů a samozřejmě i pohodu v 
kruhu rodinném a mezi námi baráčníky.  
******************************************* 

OB Prachatice 

Setkání na rychtě 

 Na 
rychtě u 
obce ba-
ráčníků Vi-
toraz Pra-
chatice se 
sešli sou-
sedé a te-
tičky, ve-
dení měs-
ta (staros-
ta Martin 
Malý i 

místostarosta města Jan Klimeš), ale i zástupci neziskových organizací, 
aby při baráčnickém se dění si společně připomenuli již 97. výročí vzni-
ku samostatného Československého státu. Po zahájení rychtářkou Ja-
roslavou Lelkovou a syndikem Věrou Davidovou, šlo jednak o uctění 
památky, čet bou tetičky vzdělavatelky Olgy Korbelové o Janu Masa-
kovi, vyslechnutím kousku dějin z historie (bývalým učitelem gymnázia, 
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současným 
místosta-

rostou) Ja-
nem Klime-
šem a dis-
kuzí se sta-
rostou měs-
ta Marti-
nem Malý.  

Součástí 
vzpomínko-
vého setká-
ní byla i ma-

lá výstava prachatických hnětýnek, které upekly tetičky a dobrovolníci 
a jejich prodejem bylo získáno několik finančních prostředků na další 
činnost OB Vitoraz Prachatice. 

Podpora procesů KPSS pokračuje pracovními skupinami.  
Další z pracovních jednání v rámci komunitního plánování sociálních 
služeb na ORP Prachatice za podpory Jihočeského kraje v rámci projek-
tu Podpora procesů KPSS na ORP Prachatice se uskutečnilo pro skupinu 
- PS Senioři v Netolicích, Domově pro seniory POHODA. Jednání se zú 

častnili jak zá-
stupci uživate-
lů, poskytova-
telů, ale také 
zadavatelů. Po-
zvání přijali sta-
rosta města 
Netolice Vla-
dimír Pešek a 
paní starostka 
městyse Lheni-
ce Kabátová 

Marie. Jiří Vít, ředitel Domova pro seniory Pohoda a Pečovatelské služ-
by v Netolicích krátce pohovořil o sociálních službách, které poskytují, 
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které využívají jak obyvatelé domova, v Domu s pečovatelskou službou, 
tak lidé v terénu. Hovořil o investicích, úpravách i nových záměrech do 
budoucna. Nabídnuta byla i exkurze. 
Jednání se aktivně zúčastnila za prachatické baráčníky sama rychtářka 
Jaroslava Lelková. 

Pexesu je padesát let. Padesát lidí v Prachaticích  

si zahraje. Pište o PEXESU i vy, baráčníci. 
 Prvních dvacet lidí se zúčastnilo Hry v PEXESO, které slaví letos své 

padesátí narozeniny. Koncem října v rámci aktivizace a mezigeneračního se-

tkání v Komunitním centru SeniorPoint Prachatice, na Zlaté stezce 145 

v Prachaticích si zahrálo prvních dvacet účastníků. V listopadu a  prosinci se 

hra dohraje. 

 První pexeso vzniklo v roce 1965 a vytvořil ho pan ZDENEK 

PRINC pro firmu Pressfoto. První pexeso vyšlo v nákladu 10000 kusů.  

Vzpomenete si na nějakou příhodu s Pexesem?  

Napište nám a vaší cenou bude jedno z Pexes, které máme připraveny 

právě pro vás. Váš článek bude zveřejněn, pokud s ním dáte souhlas a 

napíšete nám kontakt nejen na e-mailovou adresu, ale i adresu doručo-

vací, popř. telefon., Děkujeme předem za vaši účast. Soutěţ trvá do 

konce listopadu. Své příspěvky zasílejte na adresu:    

 prachatice@seniorpointy.cz 
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Stále i vy máte moţnost zúčastňovat se seniorských a mezigeneračních 

aktivit v Komunitním centru SeniorPoint Prachatice, Zlatá stezka 145, 

Prachatice. Kaţdý čtvrtek od 10:00 do 17:00 hodin je pro vás otevřeno. 

Sledujte stránky www.krebul.cz/SeniorPoint/kalendářakcí. 

 

Baráčníci se zapojují do projektu Národní kroniky 

Národní kronika je společným projektem SenSen a Národního muzea. Má am-

bici stát se největším archivem malých i větších událostí, které mají moţná jen 

osobní nebo místní význam, ale přece jenom ukazují dobu a souvislosti svého 

vzniku. Dále chce uchovat a zpřístupnit vzpomínky pamětníků pro poučení a 

pobavení současníků.  

 V ţivotě člověka jsou události, které stojí zato zaznamenat pro bu-

doucnost. Můţe jít o narození dítěte, sňatek, promoci, dokončení nového do-

mu, zajímavou cestu, podnikatelský úspěch, doţití významného věku, vyléče-

ní nemoci, ale i úmrtí nebo nešťastnou událost. Můţe jít i o památná místa, 

historii skoro zapomenutou, skvělé osobnosti, slavnostní události, proměny 

obcí a krajiny, stavby.  

 Je jenom na Vás, s jakou událostí či událostmi, které pro Vás mají vý-

znam, do Národní kroniky přispějete. I Váš příběh je součástí historie, posel-

stvím a svědectvím o současnosti pro budoucí generace. 

Prachatičtí zavzpomínali nad starými fotografiemi - první cestou do školy, se-

tkáními po několika letech, školními taškami, vysvědčením,… 

Přispějte do Národní kroniky a soutěžte o iPad. 

 Národní kronika senzačních seniorů Nadace Charty 77 / Konta bariéry 

vyhlašuje nové soutěžní téma, tentokrát ze světa moderní techniky. Jak jste 

se sţili s nejrůznějšími vymoţenostmi dnešní doby? Přirostly Vám počítač, 

mobil, ale třeba i digitální fotoaparát k srdci, nebo raději stále píšete na stroji a 

fotíte na kinofilm? Jak jsou na tom Vaše babička či děda? Nebo Vaše děti a 

vnoučata? Přispějte do Národní kroniky a soutěţte o iPad. 

 Píše se rok 2014 a počítač v českých rodinách prakticky zdomácněl. A 

nejen on. Běţnou součástí našich ţivotů se staly i další vymoţenosti – tablety, 

mobilní telefony, digitální fotoaparáty, stále menší a menší paměťové disky 

třeba na přenos hudby. Z gramofonových desek se naopak stalo zboţí pro sbě-

ratele, magnetofonové pásky upadly v zapomnění a stejný osud potkal i další 

věci. Walkmany nahradily iPody. Nové filmy vychází na DVD nebo dokonce 

na blue-ray discích, videokazety jsou minulostí. 

 Pamatujete si ještě, kdy a jak se to všechno odehrálo? A jak jste se s 

nástupem moderní techniky vyrovnali? Vyprávíte vnoučatům, co bylo dřív? A 

http://www.krebul.cz/SeniorPoint/kalend��
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naopak: Radíte prarodičům, jak dnešní novinky pouţívat? Napište nám o tom 

do Národní kroniky! Příspěvek pošlete na info@sensen.cz. 
         (Hanka RH+) 

*********************************************************************** 

 KALENDÁŘ PŘIPOMÍNÁ… 
5.12.2015 - OB Veselí n.Luţ. - vol. sedění 14 hodin restaurace "Lucie" 

5.12.2015 - OB Hluboká n.Vlt. -  volební sedění od 14 hodin 

6.12.2015 - OB Kamenný Újezd - vol.sedění  rest.Rychta 13,30 hodin 
6.12.2015 - X. ţupa - Ţupní sedění  - Vodňany od 8,30 - rest.U Zástavů 

17.1.2016- X. župa volební sedění - Vodňany "U Zástavů" 8,30 h. 

23.1.2016 - OB Týn nad Vlt. - volební sedění 14 hodin - rychta OB 

30.1.2016 - VI. župa volební sedění - Soběslav KD 10 hodin 

13.2.2016 - OB Radomyšl - baráčnický bál 

27.2.2016 - OB Písek - baráčnický bál 

5.3.2016 - OB Pištín - baráčnický bál "Na Dolánku" 

5.3.2016 - IX.župa volební sedění - Boršov n.V. 14 hod. v Kempu  

16.4.2016 - Jihočeské ţupy Boršov n.Vlt - 9 hod.  

21.5.2016 - 85.výročí VI. župy v Soběslavi 

28.5.2016 - OB Písek - 80.výročí založení 

13.8.2016 - OB Pištín - 80.let založení 

20.8.2016 - OB Radomyšl - staročeská konopická 
*************************************************** 
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